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RAADSINFORMATIEBRIEF 
19R.00606 

 
 
 

Van : college van burgemeester en wethouders 

Datum : 23 juli 2019 

Portefeuillehouder(s) : Burgemeester, Wethouder Bolderdijk en Wethouder De Weger 

 
Portefeuille(s) : OOV en VTH, Jongerenwerk 

Contactpersoon : M. Arbaj 

Tel.nr. : 8268 

E-mailadres : arbaj.m@woerden.nl 

 

Onderwerp: 

Handhaving Gardameer 
 
 
 

Kennisnemen van: 
 
 

Het plaatsen van een ponton bij het Cattenbroekerstrand om aan te sluiten bij de behoefte van jongeren die 
nu kiezen voor het Gardameer vanwege de ligging en de steiger. 

Inleiding: 

Het college vindt het belangrijk dat iedereen prettig kan wonen, ook op dagen dat het mooi weer is en er 
volop wordt gezwommen. Dit geldt ook voor het Gardameer. Het Gardameer blijft in trek bij uitzonderlijke 
weersomstandigheden. De situatie rondom de vele bezoekers die het Gardameer bezoeken is t.o.v. 
eerdere jaren verbeterd, maar enkele omwonenden ervaren nog steeds overlast van deze bezoekers. Dit 
gaat dan vooral om jongeren die afkomen op de steiger en daarbij door hun ‘gedrag’ onbewust overlast 
veroorzaken. De overlast die door sommige omwonenden wordt ervaren is o.a. geluidsoverlast en het tot 
laat verblijven bij het Gardameer. Tevens blokkeren de fietsen van de bezoekers de weg voor hulptroepen, 
omwonenden, automobilisten, en voetgangers. 
Uit navraag bij de bezoekers van het Gardameer is gebleken dat men liever niet naar het 
Cattenbroekerstrand gaat, omdat men niet over de natuurbodem van de plas wil lopen en de steiger bij het 
Gardameer aantrekkelijk(er) is. 

 

Bij de laatste wijkplatformbijeenkomst in Snel en Polanen is er toegezegd namens het college om strenger 
en intensiever te handhaven op overlast. Er wordt intensiever gehandhaafd, maar de bezoekersstroom is 
op sommige momenten zo hoog, dat alleen handhaven niet het middel is om de overlast te verminderen. 

 

Middels deze brief informeren wij uw raad dat er een zwemponton wordt geplaatst bij het 
Cattenbroekerstrand. Het beoogd effect is dat een ponton meer aansluit bij de behoefte van bezoekers en 
dat zij zullen uitwijken naar het Cattenbroekerstrand. Voorts zal er blijvend gehandhaafd worden op 
overlastgevende bezoekers bij het Gardameer en zullen de handhavers en het jongerenwerk actief 
doorverwijzen naar het Cattenbroekerstrand. 

 
 
 

Kernboodschap: 

Het strandje is qua zwemzone smal, maar heeft een groot grasspeelveld. Omdat het strand moet voldoen 
aan de zwemwaterrichtlijn is tot aan de ballenlijn het strandtalud flauw aflopend en maximaal 1,40 meter 
diep. Uit navraag bij de jongeren sluit juist deze ondiepte niet aan bij de behoefte van de jongeren. 
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Door te investeren in een zwemponton wordt er een alternatief geboden voor het aantrekkelijke Gardameer. 
De steiger bij het Gardameer is een publiekstrekker. Een ponton op het Cattenbroekerstrand kan een 
aantrekkende werking hebben. De ponton wordt voorbij de ballenlijn geplaatst, zodat men in diep water kan 
zwemmen. 

 
Het Cattenbroekerstrand is nu sober en doelmatig ingericht. Dit komt met name doordat de planvorming 
voor toekomstige ontwikkelingen zijn vertraagd. De opties om de ponton in toekomstige ontwikkelingen 
mee te nemen zullen, indien de ponton een succes is, mee worden genomen. Tevens worden de 
mogelijkheden verkend om voetbaldoeltjes of iets dergelijks op de ligweide bij het Cattenbroekerstrand te 
plaatsen. 

 
 

Financiën: 

De kosten om een ponton aan te schaffen en te plaatsen bedragen ongeveer € 22.000. Dit bedrag wordt 
voor € 11.000 gedekt uit het budget van het jongerenwerk (66100018-42030). Het resterende bedrag van € 
11.000 wordt gedekt uit de stelpost coalitieakkoord (60800011-38373). Deze stelpost bedraagt vóór de 
uitgaaf voor de ponton € 117.500. In de najaarsrapportage wordt dit verwerkt.  

 
 

 

Vervolg: 

- De investering in het zwemponton wordt in toekomstige ontwikkelingen van het recreatiestrand 
meegenomen; 

- De handhavers, politie en het jongerenwerk gaan door op dezelfde koers en bezoeken de locatie 
vaker bij uitzonderlijke weersomstandigheden. 

- Vanuit communicatie zal er een persbericht uitgaan als bekend is wanneer de aannemer begint met 
het plaatsen van een ponton. 

- Naar verwachting zal het zwemponton binnen enkele weken geplaatst worden.  
 
 

Bijlagen: 
 
 

Beantwoording artikel 42 RVO inzake handhaving bij Gardameer. Corsanr.19R.00601 
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RAADSINFORMATIEBRIEF met beantwoording artikel 42 vragen 
19R.00601 
 
 

Van: : college van burgemeester en wethouders 

Datum : 23 juli 2019 

Portefeuillehouder(s) : Wethouder Bolderdijk 

Portefeuille(s) : Handhaving 

Contactpersoon : M. Arbaj 

Tel.nr. : 8268 

E-mailadres : arbaj.m@woerden.nl 
 
 

Onderwerp: Beantwoording vragen ex artikel 42 van het Reglement van Orde van de  
gemeenteraad gesteld door Florian Bos 

van de Fractie van VVD 

over Handhaving bij Gardameer 

Beantwoording van de vragen: 

1. Zijn de (spel)regels voor gebruik van de openbare ruimte aan het Gardameer 

inmiddels uitgewerkt en bekend gemaakt? Zo ja, wat zijn de spelregels? 

 

De regels over het gebruik van de openbare ruimte aan het Gardameer zijn uitgewerkt.  
De regels vloeien voort uit de Algemene plaatselijke verordening en eenieder dient hier 
kennis van te hebben. In het krantenartikel van het AD Woerden d.d. 24 juni 2019 is er 
aandacht besteed aan het Gardameer en zijn de beoogde regels gepubliceerd . De regels 
zijn tevens verstuurd naar omwonenden (3 personen) die zich hadden aangemeld om 
mee te denken over de regels. De borden zijn besteld en zullen de huidige borden met 
regels vervangen.  

 

2. Is er naar aanleiding van de door omwonenden ervaren overlast extra 

handhavingscapaciteit ingezet? 

 

Er is geen extra handhavingscapaciteit ingezet, maar er is wel op een zo effectief mogelijke 
wijze gekeken naar de invulling en inzet van de boa’s. Dit betekent dat de boa’s op de 
piekmomenten aanwezig waren bij het Gardameer.    

 

3. Hoe vaak wordt er door BOA's gesurveilleerd? Waarop wordt gehandhaafd? 
 

 De locatie wordt extra bezocht op dagen bij weersomstandigheden die erop kunnen duiden dat er 
veel bezoekers naar het Gardameer komen. De bezoeken van de BOA’s zijn weersafhankelijk en 
vinden plaats op piekmomenten. Uit de binnengekomen meldingen is gebleken dat de meeste 
overlast tussen 14:00 uur en 22:00 uur wordt ervaren. Er is afstemming tussen politie en 
jongerenwerk als het gaat om het aanwezig zijn bij het Gardameer.  

 

4. Is er inmiddels handhavend opgetreden? Zo ja, hoe vaak en op welke wijze? Zo nee, 

waarom niet? 

Er zijn diverse waarschuwingen uitgedeeld met betrekking tot het drinken van alcohol. De 
handhavingsstrategie is om laagdrempelig de bezoekers aan te spreken en de regels uit te 
leggen. De feiten waar de BOA’s op controleren en handhaven staan in de APV. Tevens is er 
contact met de politie als het gaat om uitgedeelde waarschuwingen en worden de bezoekers 
actief doorverwezen naar het Cattenbroekerstrand.  
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5. Heeft het college het gevoel dat de handhaving effect heeft op het verbeteren van de 

situatie? Waarom wel/niet? Zo nee, welke andere maatregelen is het college voornemens 

te nemen, zoals verbetering van de recreatiemogelijkheden aan de Cattenbroekerplas? 

 

Omwonenden geven aan dat zij t.o.v. vorig jaar verandering ervaren in de werkwijze en 
intensiteit als het gaat om de aanwezigheid van handhavers en het jongerenwerk. Het effect is 
dan ook merkbaar en dit is ook terug te zien in de bezoekersstroom bij het Cattenbroekerstrand. 
Bij hele warme dagen blijft de grote toestroom van bezoekers een aandachtspunt bij het 
Gardameer. Vaak betreft dit kinderen tussen de 6 en 13 jaar die in de omgeving van het 
Gardameer wonen.  
Het college heeft opdracht gegeven om de mogelijkheden te onderzoeken, en uit te voeren, om 
het Cattenbroekerstrand op korte termijn aantrekkelijker te maken. Het college is wel van 
mening dat investeren bij het Cattenbroekerstrand geen garanties geven dat bezoekers het 
Gardameer niet zullen bezoeken. Daarom blijft het college in gesprek met omwonenden, 
specifiek enkele omwonenden die overlast ervaren.  

 

6. Hoe wordt de inzet van de gemeente ervaren door de recreërende jongeren enerzijds en 

de omwonenden anderzijds? 

 

Zoals hierboven beschreven zijn er omwonenden die aangeven tevreden te zijn met de inzet. 
Voorts geven de jongeren aan dat ze de aanwezigheid van het jongerenwerk, handhaving en 
politie aanzienlijk vinden geïntensiveerd t.o.v. vorig jaar. Voor sommigen is dit een reden om 
uit te wijken naar andere locaties.  
Er zijn ook omwonenden die de inzet van de gemeente nog onvoldoende vinden. Dit komt 
mede door een verschil in interpretatie omtrent de handhaafbaarheid van de regels en de 
verwachtingen.  
  

7. Met welke frequentie/intensiteit zal er de rest van de zomer worden gehandhaafd? 

Worden er naast handhaving nog andere stappen gezet om de situatie voor iedereen te 

verbeteren? Wat kunnen de omwonenden en recreërende personen deze zomer 

verwachten van gemeentelijk optreden? 

 

Het college heeft opdracht gegeven om bij uitzonderlijke weersomstandigheden (vooraf) de 
inzet vanuit het jongerenwerk en handhaving te intensiveren bij het Gardameer. Dit betekent dat 
het Gardameer op warme dagen een prioriteit wordt. Politie vult aan waar nodig. Voorts worden 
de mogelijkheden om op korte termijn het Cattenbroekerstrand aantrekkelijker te maken 
onderzocht en uitgevoerd.  

 

Progressief Woerden heeft op 3 juli 2019 vragen gesteld over de voortgang van de ontwikkeling van 
recreatie bij de Cattenbroekerplas. Ook in het snelste scenario zal deze ontwikkeling nog een aantal 
jaar duren. Daarom hebben wij de volgende aanvullende vragen aan het college. 
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1. Is het college het met de Woerdense VVD eens dat het strand Cattenbroek op dit 

moment beperkt aantrekkelijk is? 

 

Het college sluit zich aan bij het beeld dat het Cattenbroekerstrand beperkt aantrekkelijk is.  
 

2. De Woerdense VVD zou graag zien dat er maatregelen worden genomen om de kwaliteit 

van strand Cattenbroek te verbeteren. Deelt het college deze mening? Zo ja, welke 

maatregelen gaat het college nemen om de recreatiemogelijkheden te verbeteren en op 

welke termijn? Zo nee, waarom niet? 

 

Het college deelt de mening om het Cattenbroekerstrand te verbeteren. Daarom is er opdracht gegeven 
om op korte termijn voorzieningen te treffen die aansluiten bij de behoeften die er zijn en die binnen 
bestaande budgetten passen. Er wordt momenteel onderzocht welke maatregelen er getroffen moeten 
worden. Een termijn is moeilijk in te schatten, maar de voorzieningen zijn in ieder geval  blijvend. Er 
wordt door het college al voorgesorteerd op eventuele toekomstige ontwikkelingen.  
 

3. Welke (andere) maatregelen kunnen genomen worden om het strand een 

kwaliteitsimpuls te geven? 

 

Binnen de bestaande budgetten is het een uitdaging om een kwaliteitsimpuls te geven aan het 
Cattenbroekerstrand. Er wordt gekeken om op het water en op het land voorzieningen te treffen om het 
Cattenbroekerstrand aantrekkelijker te maken. Op het water worden de mogelijkheden onderzocht voor 
een zwemponton en op het land mogelijk doeltjes.  

 
Bijlagen: 
 
De ingekomen brief met corsanummer: 19.083366       
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